
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/4667.

Benyújtás dátuma: 2023-07-14 11:17

Parlex azonosító: 1DWMLBG40001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Arató Gergely (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ki felel a Gemini lőtér közelében lakók 
biztonságáért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Gyálon működik a Gemini Lőtér, amely aggasztóan veszélyes a közelben élők testi épségére, sőt az 
életére is.

Az ott lakók panasszal fordultak a Dabasi Rendőrkapitánysághoz, ám ott nem jártak sikerrel. Ezután
az Alapvető Jogok Biztosához adták be panaszukat, annak a vizsgálatnak az eredményéből idézem 
az alábbiakat:

"A Dabasi Rendőrkapitányság leírta, hogy az ellenőrzések során nem állapított meg 
szabálytalanságot. 
 A rendelkezésünkre álló iratanyag szerint azonban két rendőrségi dokumentum – egy jelentés és 
egy hivatalos feljegyzés – is megállapítja azt, hogy a lőtér területén kívül lőszermaradványok 
találhatók. A már idézett 13030/5652/2019 id. számú, 2019. márc. 16-án kelt rendőri jelentés szerint
az adott napon a panaszos bejelentést tett a lőtérről átrepülő lövedék darabok miatt. A helyszínre 
kiérkező járőrök meghallgatták a panaszost, aki – a jelentés szerint – „megmutatta a kertjébe 
átrepülő repeszdarabokat. Szemmel láthatóan lövedék darabnak minősül az általa mutatott tárgy. 
Ezenkívül 1 db 9x19-es Luger típusú hüvelyt is talált." A 2019. április 4-én kelt, 13030-821/2295-
1098/2010. F számú hivatalos feljegyzés szerint 2019. március 26-án a panaszos bejelentése alapján
ismét helyszíni ellenőrzést tartottak a lőtéren és a panaszos ingatlanán. A panaszos sérelmezte, hogy
a lőtérről lövedék darabok repülnek át a kertjébe és a lőtér mögötti területekre. A rendőri feljegyzés 
szerint „... bejárásra került a lőtér mögötti terület, ahol a lőtér és a patak közötti részen sétálva 
maroknyi, éles, kisebb-nagyobb lövedék darabokat szedtünk össze." Ezek alapján a rendőrség saját 
dokumentumaiban is rögzítetten, közvetlenül is észlelte, hogy lőszermaradványok kerültek a 



panaszos ingatlanára, és a lőtér mögötti közterületre. Amennyiben a rendőrség a lőszer 
maradványokból készített fényképek és a panaszos elmondása alapján nem is látta bizonyítottnak, 
hogy a lőtérről lövedék darabok kerültek ki; a rendőr járőrök által – a saját tapasztalataikról – 
készített hivatalos iratokban rögzített konkrét adatok bizonyító erejét nem kérdőjelezhette volna 
meg.   
 A rendőrség több alkalommal is végzett hatósági ellenőrzést, ezek közül a rendelkezésre álló iratok 
alapján legalább két esetben maga is rögzítette a jogszerűtlen helyzet bizonyítékát – lövedék 
maradványoknak a panaszos kertjében ill. a lőtér mögötti területen való fellelhetőségét –, mégsem 
indította meg hivatalból a törvényben előírt hatósági eljárást. A hatósági eljárás keretében tisztáznia 
kellett volna, hogy a szakértői vélemény állításaival szemben – mely szerint a lőtérről nem 
repülhettek ki lövedék maradványok –, hogyan kerülhettek mégis lőszermaradványok a lőtér 
közvetlen környezetébe, mind a panaszos ingatlanának területére, mind a lőtér mögötti 
közterületre. 
 Mindezek alapján megállapítjuk, hogy a Dabasi Rendőrkapitányság azzal, hogy a hatósági 
ellenőrzések során észlelt jogellenes helyzet ellenére a hatósági eljárást hivatalból nem indította 
meg, az Ákr. szerinti eljárási kötelezettségét elmulasztotta. Mulasztásával közvetve hozzájárult 
ahhoz, hogy a lőtér működése esetlegesen emberi életeket, illetve vagyonbiztonságot 
veszélyeztessen. " 

Mindezekből világosan látható, hogy az említett helyzet halaszthatatlan kivizsgálást érdemel.

 

 

Kérdezem ezért miniszter urat:

 

• Milyen joga és lehetősége van az állampolgárnak, hogy biztonságban tudhassa önmaga és 
családja testi épségét?

• Hogyan fordulhat elő, hogy a látható bizonyítékok ellenére a rendőrség nem folytatta a 
vizsgálatot?

• A Belügyminisztérium a helyzet ismertetése alapján kötelezi-e a rendőrséget a helyzet 
kivizsgálására és az állampolgárok biztonságát elsődleges szempontként kezelő lezárására?

 

Várom megtisztelő válaszát.

 

Tisztelettel:

 

Arató Gergely

Demokratikus Koalíció
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